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Nr. 7 - 2024 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag 21.8.2024  

kl. 17.00 – 19.30 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud: Camilla, Annelene 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent:  

Andre deltagere:   

Sang: Pernille 

Sang næste møde: IMC 

  

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det til 

orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

 

  

Referat:  

  

61/24  

Præsentationsrunde af 

skolebestyrelsen.  

Jørgen 

(O) 10 min 

 

  

  

62/24  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Undervisningsmiljøet og forbrug af skærm i klasserne, 

drøftes i den kommende tid. 

b) Ledelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Klubben: Der er startet 35 børn i Klubben i år, det er 

rigtig fint og flere, end vi har haft før. Vores nye 

medarbejder er faldet godt til. 

BHV klasserne: Er kommet godt i gang, vi fik 2 nye 

børn lige efter sommerferien. Så nu er der 19 børn i 0a 

og 0b og 18 børn i 0c. 

Første skoledag var en rigtig fin dag. Mange glade børn 

og forældre. Det var dejligt at møde dem alle. DR var 

der også med og vi var i TV-avisen om aftenen. 

SFO: Har været i gang hele sommeren og det har været 

en hyggelig tid.  

Vi har haft sampasning med Hjordkær, og det er gået 

godt. Det havde været nyttigt, hvis vi havde vidst noget 

mere om deres børn, da flere af dem havde nogle 
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(O) 15 min 

udfordringer. Det drøftes på sampasningsmøde til 

næste sommer. 

SFO har været på en super fin tur i skoven og lavet 

mange spændende aktiviteter. 

Vi har fået en ny studerende i praktik 1. Han skal være 

hos os i 7 uger.  

Indskolingen: Er kommet godt i gang.  

Der er både kommet nye børn til specialklassen og i 

vores almene klasser. 

3. årgang og to 2. klasser har deltaget i DBU’s 

trivselsprogram i uge 33. 

Mellemtrinnet: Kommet godt i gang efter sommerferien. 
Hele mellemtrinnet deltager i DHL skole-stafet d. 28/8. 
Dejligt, at klasselærere bakker op omkring 
arrangementet. Deltagelse ved DHL gælder kun for almen 
klasserne. 
Forældremøderne er startet op. Der vil være fokus 
på kommunikation og omklædning/badning efter idræt.  
SSP holder oplæg ved forældremødet på 6. årg. Forinden 
har SSP været på besøg på 6. årg. 
Udskolingen: God relations uge. Det var særligt i år, idet 
8. årgang havde fået et tilbud om DBU-
trivselsdage.  Trivselsdagene havde gode elementer og 
noget virkede mindre godt. Lærerne synes, at det var en 
blandet fornøjelse. Men en reel evaluering har vi ikke haft 
endnu.  
7. og 9. årgang kløede på, og det var gode dage, som 
næsten druknede i vand fredag, men alle klemte på med 
højt humør og ingen brok trods drivvåde cykellister på 7. 
årgang. 
Special afdelingen har været på Tønderfestival. Bussen 
bliver betalt, og de haft en god oplevelse.   
Forældremøder starter nu. 9. årgang i denne uge og 
specialafdelingen i de kommende uge. 
UU har bedt skolen om at gennemgå slides vedrørende 
identificering af elever der skal støttes i at blive klar til at 
tage et uddannelsesvalg.  
Der er to nye pædagoger i afdelingen, de er kommet godt 
fra start.  
9. kl. har besluttet sig for et OL-tema til skolefesten. 
Skoleleder fortæller, at indskolingslederne har støttetimer 
i børnehaveklasserne som en del af besparelsen. Lærerne 
har fået en undervisningstime mere og en 
forberedelsestime mindre – men mere tid til samarbejde. 
Vi har ansat 3 tidsbegrænset skolepædagoger. 2 af dem er 
visiteret og betalingen kommer fra andre kommuner, så 
der er kun af dem, vi selv skal betale. 
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63/24  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter Frustration over Aula i SFO, den virkede ikke i starten 

af skoleåret, og det skabte uro. 

Til næste års skolestart, ønsker vi ekstra bemanding i 

starten af dagen, da mange af børnehaveklassebørnene 

kommer tidligt og det er svært at tage imod så mange 

nye børn og forældre på en gang. Der bliver afsat 

puljetimer til det. 

Sommerferie. Lange dage i stedet for korte dage, virker 

fint. Man kan i gangsætte større forløb. Hyggelig 

sommerferie. 

Optaget af at finde sig tilrette med nye børn og nyt 

team. 

 

b) Forældrevalgte Nye elever fra Hovslund har været glade for at starte 

op.  

Det, der har fyldt, har været at komme fra en lille skole 

til en stor skole. 

Det har været utrygt, at børnene skulle bade i idræt, 

børnene er teenager og kender ikke de andre børn.  

Aula, hvornår kan man komme på AULA? Børnene har 

brugt andre kanaler i sommerferien, og på den måde 

kommet i kontakt med deres nye klassekammerater. 

Tak for den måde, elever fra Hovslund er blevet 

modtaget. 

Opstarten er gået godt. Dejligt, at lærerne har skrevet 

hjem til forældrene, at de havde verdens sejeste børn. 

Ingen sure miner over den våde cykeltur. 

Det ser ud til, at børnene er godt gang i klasserne. 

c) Formanden  

(O/D) 10 min  

  

  

64/24  

Brug af skærme i skolen. Drøftelse af 

udvalgets procespapir.  

Retningslinjer for 

skærmbrug - arbejdspapir.docx
                              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Spændende diskussion. 

Forslag om at holde pauser i undervisningen, med 

bevægelse og ikke se så meget film i SFO og i 

undervisningen. 

Forældrene ønsker ikke, at eleverne sidder med en 

mobil eller en skærm, når der undervises. 

Eleverne skal ikke sidde og spille i timerne, mens der 

undervises. 

Smart-ur i SFO. 

Smarturet kan efterhånden rigtig mange ting. Desværre 

tager børnene billeder af hinanden og de ringer hjem og 

laver legeaftaler. Så glemmer de at sige farvel til en 

voksen i SFO eller at tjekke ud på AULA. Det giver 

udfordringer for de voksne, når der f.eks. står på AULA, 

at barnet skal gå hjem kl. 15.00, men barnet har lavet 

en anden aftale på uret og glemt at meddele os det. De 

voksne leder efter barnet, hvis de ikke er tjekket ud på 

AULA. 

SB ønsker ikke, at vi skal lukke ned for smarturet, men 
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Pernille 

(O/D) 10 min 

opfordre til brug af skolefunktionen på uret, hvor man 

kan slå forskellige funktioner til og fra bl.a. kan 

forældrene bestemme, om børnene må ringe hjem og 

hvornår. 

Vi kan ikke stoppe udviklingen, men vi skal finde en 

brugbar vej. 

Vi skal ikke sige nej til portalerne, men være 

opmærksomme på, hvornår vi ønsker at eleverne kan 

benytte pc eller telefonen. 

Brug af skærme drøftes videre på skolen. 

  

  

Pause med spisning  

  

  

65/24  

Hvordan fastholder og udvider vi 

forældresamarbejdet? Herunder, 

hvordan inddrager vi forældrene mere i 

skolens liv og læring? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jørgen 

(D) 10 min 

Skolen arbejder med overgangen mellem 6. – 7. klasse 

og til skolens arrangementer i udskolingen er der et fint 

fremmøde. 

Forældresamarbejdet ud over skolens arrangementer er 

næsten ikke eksisterende i udskolingen. SB skal en 

gang årligt lave et event. Hvordan får vi gjort 

forældrene interesserede i de ting, vi arrangerer. 

Hvad kan vi gøre? Forældrene kommer til Åbent hus og 

til skolefesten, og der er en kæmpe opbakning. 

Forslag fra SB. Kunne man lave en FB gruppe i klassen. 

Vi ved, at mange flere forældre er på FB. Der kommer 

rigtig mange beskeder på AULA og det er ikke alle man 

får læst. 

Emnet kunne tages op på forældremødet. 

Når man kommer i 7 kl. starter børn og forældre forfra. 

Forældrene skal til at lære hinanden at kende.  

Forslag kunne vi spørge forældrene, hvad der skulle til 

for, at de havde lyst til at komme. 

Det er vigtigt, at forældrene kender formålet med at 

mødes. 

Det er vigtigt, at man kender de andre forældre til de 

unge, så man kan bakke op i svære situationer med de 

unge. F.eks. når man møder en fuld teenager. 

Spændende diskussion, som vi arbejder videre med. 

  

  

66/24  

Revidering af princip for klassekasser. 

                              

Princip for 

klassekasser 2024.docx
 

 
 

 

Pernille 

(D/B) 10 min 

Gennemgang af PR. 

På 9 årgang er prisstigningerne på skolerejse blevet så 

store, så vi ønsker at hæve forældrebetalingen fra 1100 

kr. til 1300 kr. for de tre år i udskolingen. 

Skolefesten indbringer typisk 70.000 kr. og de går til 

skolerejsen. 

Klassekassen er primært tænkt til brug til hyttetur i 3. 

klasse, lejrskole i 6. klasse og skolerejse i 9. klasse 

 

Revideret bilag vedhæftet. 
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67/24  

Revision af forretningsorden og årshjul 

for skolebestyrelse. 

 

Forretningsorden 

2024.docx

Årshjul 

2024-2025.docx
 

Jørgen 

(D/B) 10 min 

PR retter mødetidspunktet til kl. 17.00 i 

forretningsordenen. Ellers igen kommentar 

Årshjul revideret. 

 

Reviderede bilag vedhæftet. 

  

  

68/24  

Opsamling på forældremøder – 

skolebestyrelsens besøg på møderne i 

august og september. 

Planche SB 

24-26.pptx
 

Jørgen 

(D) 10 min 

Skolen har planchen med til forældremøderne. 

Der er sat navn på forældrene på planchen. 

 

Revideret planche vedhæftet. 

 

 

  

  

69/24  

Økonomi 

Pernille 

(O) 10 min 

Gennemgang af økonomi 

Vi regner med at komme under 4% 

  

  

70/24  

Generalforsamling støtteforening. 

Dagsorden: 

Regnskab. 

Revidere vedtægter for støtteforening. 

Vedtægter for 

støtteforening 10.10.2023.docx
 

Pernille 

Pkt til næste møde 

(D/B) 10 min  

  

  

71/24  

Evt. 

 

 

 

 

 

 

Alle 10 min 

Ingen 
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 Punkter til senere møder: 

 Betalt lektiehjælp – evt. som en del af et princip 

om læring. 

 Bad efter idræt. 

 Hvordan fastholder og udvider vi 

forældresamarbejdet? 

 Støtteforeningen. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Årshjul 

2024-2025.docx
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


